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ROČNÍK XXXIV  I  ČÍSLO 2  I  2024  I  SLEDUJTE OZP V SR NA

NOVINY  ODBOROVÉHO  ZVÄZU POLÍCIE V SR

Prezident PZ na Predsedníctve OZP v SR 
 Príprava predpisov na blí-
žiaci sa kongres Odborové-
ho zväzu polície (OZP) v SR, 
kontrola aktuálnych úloh  
či schválenie právnej ochrany 
pre členov. Aj to bol program 
prvého zasadnutia Predse
dníctva OZP v SR v tomto 
roku, ktoré sa konalo v dňoch  
15. – 16. februára 2024 v Bra-
tislave. Predsedníctvo sa zá-
roveň znovu vyjadrilo za pri-
jatí nariadenia o kariérnom 
raste a hodnotiacom systéme. 
Nepochybne najzaujímavej-
ším bodom programu bola 
účasť prezidenta Policajného 
zboru (PZ) Ľubomíra Soláka, 
ktorý sa na rokovaní tohto 
riadiaceho orgánu OZP v SR 
zúčastnil prvýkrát od svoj-
ho vymenovania do funkcie.  

 Na zasadnutí ho privítal 
predseda OZP v SR Pavol Parač-
ka, ktorý mu následne oficiálne 
predstavil zástupcov jednot-
livých krajských rád, prezidi-
álnych útvarov a občianskych 
zamestnancov. Policajný prezi-
dent v diskusii s členmi pred-
sedníctva odpovedal na viaceré 
otázky týkajúce sa aktuálnych 
problémov PZ.  
 Prezident PZ upozornil na 
nevyhovujúci stav viacerých 
budov, napríklad budovy OO 
PZ Bratislava II na Sputnikovej 
ulici. Riešenie tohto problému 
si za svoju prioritu stanovil aj 
minister vnútra Matúš Šutaj 

Eštok. 
 Podpredseda OZP v SR Ján 
Filip požiadal o menšiu rekon-
štrukciu, prípadne vymaľova-
nie priestorov využívaných PPÚ 

Trenčín. Ľubomír Solák ako bý-
valý PPÚ-čkar dobre pozná spo-
mínané priestory a prisľúbil, že 
tento podnet bude riešiť s ria-
diteľom trenčianskeho centra 
podpory.  
 Predmetom vážnej diskusie 
bol aj dlhodobý podstav v po-
lícii, ktorý začína byť akútny 
už nielen v Bratislave, ale aj v 

„tradične silných“ regiónoch 
stredného alebo východného 
Slovenska, kde bol v minulosti 
vysoký záujem o službu v PZ.  
 Predseda OZP v SR Pavol 

Paračka zopakoval, že vyriešiť 
súčasné problémy s podstavom 
v polícii nie je možné bez zá-
konnej zmeny platových pod-
mienok príslušníkov PZ.  Toto 
riešenie by jednak pomohlo 
personálne zastabilizovať PZ, 
ako aj odľahčiť tlak na systém 
sociálneho zabezpečenia výslu-
hových dôchodkov. Otvorenie 

zákona sa vďaka OZP v SR do-
stalo aj do legislatívneho plánu 
úloh MV SR a rozpracovania 
programového vyhlásenia vlá-
dy.  Zo strany Pavla Čerňana z 

krajskej rady Nitra zaznelo, aby 
si dala vláda SR a ministerstvo 
financií na misky váh, či už nie 
je na mieste reálne potrebné 
navýšenie financií pre PZ vo 
vzťahu k vnútornej bezpečnos-
ti Slovenskej republiky. Vedenie 
OZP  v SR už oslovilo ministra 
vnútra Matúša Šutaja Eštoka 
s požiadavkou čo najskôr začať 

prípravu na sľúbené zvýšenie 
príspevku na bývanie a riziko-
vého príplatku. Zástupca ob-
čianskych zamestnancov Zden-
ko Kristin rovnako pripomenul 
potrebu zvyšovania platových 
tried pre civilných občianskych 
zamestnancov MV SR. 
 Zvýšená pozornosť by sa 
podľa Ľubomíra Soláka mala 
venovať kampani na nábor  
nových mladých policajtov. In-
špiráciu môžeme podľa neho 
hľadať napríklad v susednom 
Česku alebo Maďarsku, kde až 
80 % náborovej kampane pre-
bieha vo virtuálnom priestore. 
S virtuálnym priestorom súvi-
sí aj vážna výzva, pred ktorou 
stojí slovenská polícia, a to boj s 
prudkým nárastom počítačovej 
kriminality. Polícia potrebuje 
do svojich radov nalákať mla-
dých odborníkov, no dosiahnuť 
tento cieľ bude veľmi náročné. 
 Na záver policajný prezi-
dent varoval aj pred nárastom 
priestupkov, ako aj drobnej 
trestnej kriminality spojenej so 
zahraničnými skupinami. 

Ján Rohár, foto: autor

MV SR k výsluhovým dôchodkom

Stanovisko OZP v SR k šíriacim sa informáciám

 Vzhľadom na nárast nepo-
tvrdených informácií šíria-
cich sa medzi policajtmi po-
žiadal Odborový zväz polície 
v SR prostredníctvom našich 
novín tlačový odbor minis-
terstva vnútra o zaujatie 
jasného stanoviska k proble-
matike možnej úpravy veku 
odchodu policajtov do výslu-

hového dôchodku. Vyjadre-
nie prinášame v plnom znení:    

 Z nepochopiteľných dôvodov 
sa medzi policajtmi začali šíriť 
správy, že ministerstvo vnút-
ra plánuje upraviť vek odcho-
du policajtov do výsluhového 
dôchodku až na hranicu 55, 
dokonca až 62 rokov. Minister 

vnútra Matúš Šutaj Eštok pre-
to ubezpečuje všetkých poli-
cajtov, že žiadne takéto zmeny 
sa nechystajú. Policajný zbor, 
ako už bolo avizované viac-
krát, chce naopak do zboru 
prilákať viac policajtov a hľadá 
cesty, ako toto povolanie za-
traktívniť. „Akákoľvek zmena, 
či už v policajnom, hasičskom 

či záchranárskom zbore bude 
vždy dôkladne konzultovaná  
s odbormi. Tieto správy sú čistý 
nezmysel a policajti sa nemu-
sia ničoho obávať,“ vyjadril sa 
minister vnútra Matúš Šutaj 
Eštok.

 Odborový zväz polície (OZP)  
v SR, hoc rešpektujúc boj na po-
litickej scéne, sa ohradzuje voči 
zaťahovaniu policajných odborov 
do politických hier. Informácia, 

žeby z prostredia vedenia OZP  
v SR bola komunikovaná infor-
mácia o plánovanej zmene veku 
odchodu policajtov do výslu-
hového dôchodku, nie je prav-

divá. Vedenie OZP v SR nemá k 
dnešnému dňu žiadnu vedomosť  
o príprave zákona, ktorý by vo 
vzťahu k veku odchodného, 
spôsobu vyplácania odchodné-

ho, k výsluhovým dôchodkom 
či k iným obdobným témam 
takéto inštitúty upravoval. Na-
opak, ministerstvo vnútra aj 
na žiadosť OZP v SR túto infor-

máciu verejne dementovalo.  
Z tohto dôvodu vyzývame všet-
kých politikov, aby prestali šíriť 
nepravdivé informácie a odvolá-
vali sa pritom na odborárov.

Všetky zmeny budú transparentné a konzultované s odbormi, oznámil na zasadnutí Ľubomír Solák

Živá diskusia na predsedníctve. 
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Aktív policajného prezidenta 

Príchod ministra vnútra Matúša Šutaja Eštoka na aktív 
prezidenta PZ. 

Predseda OZP v SR Pavol Paračka počas prejavu na aktíve. 

 V priestoroch účelového zaria-
denia Kancelárie NR SR ČastáPa-
piernička sa v dňoch 25. a 26. ja-
nuára konal prvý aktív nového 
prezidenta Policajného zboru 
Ľubomíra Soláka. Na aktíve sa zú-
častnilo celé vedenie Prezídia PZ, 
krajskí a okresní riaditelia PZ, ako 
aj zástupcovia krajských riadite-
ľov PZ. Odborový zväz polície v SR 
reprezentovalo vedenie OZP v SR 
na čele s predsedom Pavlom Pa-
račkom a podpredsedami Roma-
nom Lacom, Petrom Jakubíkom 
a Jánom Filipom.  

 Na úvod sa prítomným priho-
voril prezident PZ Ľubomír Solák 
a viceprezident PZ Ivan Hapšták. 
Nasledovalo hodnotenie činnosti 
vybraných útvarov Prezídia PZ, ako 
aj predstavenie plánov do budúc-
nosti. Od zástupcov jednotlivých 
prezidiálnych útvarov odzneli via-
ceré zaujímavé informácie. 
 Marek Kordík z NCODK infor-
moval o hrozbách sofistikovaných 
podvodov s využitím umelej in-
teligencie. Tá v súčasnosti dokáže 
pomerne verne fingovať aj hlas 
konkrétneho človeka. V rámci po-
čítačovej kriminality má Slovensko 
v rámci EÚ nelichotivé prvenstvo  
v najväčšom podiele úložísk detskej 
pornografie na internete, tzv. dark-

net. Problém predstavuje aj radika-
lizujúca sa mládež, ktorej prejavy sú 
prítomné najmä v online priestore. 
 Rastislav Polakovič z odboru do-
pravnej polície PPZ predstavil viace-
ro opatrení za účelom zníženia poč-
tu úmrtí v cestnej premávke. Väčšia 
pozornosť sa bude venovať jazde 
pod vplyvom omamných látok 
(drog). Zakúpený bude aj nový prí-
stroj na orientačné odhalenie drog 
u vodiča. „Každý má právo vrátiť sa 
bezpečne z cesty domov,“ povedal 
na záver svojho vystúpenia Pola-
kovič a pripomenul hrôzostrašné 

následky nedávnych dopravných 
nehôd, ktoré spáchali vodiči pod 
vplyvom alkoholu alebo omam-
ných a psychotropných látok. Avi-
zoval aj vyššie pokuty za telefono-
vanie za volantom. 
Zmeny vo výstroji policajtov 
 Stanislav Hromádka, riaditeľ od-
boru poriadkovej polície sa rozsiah-
lo venoval problematike výstroja 
policajtov. Dobrou správou pre po-
licajtov je, že všetky zložky polície 
okrem dopravnej budú štandardne 
vybavené medzi policajtmi popu-
lárnymi čiernymi tričkami. Zelené 
tričká, na ktoré sa mnohí policajti 
sťažovali, tak nahradia čierne, ktoré 
už nebudú výsadou len policajtov  
z PMJ. 

 Zmeny sa do praxe budú zavá-
dzať postupne, nakoľko sa musia 
súčasné zásoby takpovediac „vy-
nosiť“. Základným pravidlom ale 
zostane, že všetci členovia hliadky 
musia byť rovnako ustrojení. Ne-
môže sa stať, že jeden člen hliadky 
bude mať zelené a druhý čierne trič-
ko. Na administratívnych pozíciách 
zostane povolené aj zelené tričko, 
prípadne košeľa – vzor 98. Dôležitou 
zmenou pre niektoré mladé policaj-
tky bude zákaz úpravy služobných 
nohavíc do verzie slim fit alebo 
skrátenia sukne pod dĺžku lejdy. 
Povolená bude len základná verzia. 
Vedenie poriadkovej polície pristúpi 
tiež k zoficiálneniu nášiviek jednot-
livých útvarov PZ, ktoré sa doteraz 
neoficiálne používali. 
 Na aktíve bol prítomný aj minis-
ter vnútra Matúš Šutaj Eštok, ktorý 
opätovne vyjadril svoj záujem zlep-
šiť materiálno-technické zabezpe-
čenie, ale aj finančné ohodnotenie 
policajtov.  Zároveň poukázal na 
akúsi náročnosť rokovaní s OZP v 
SR a znovu potvrdil záväzok nájsť 
finančné prostriedky na navýšenie 
rizikového príplatku a príspevku 
na bývanie. Ministrov program na 
aktíve bol zakončený spoločným 
stretnutím s novými krajskými 
riaditeľmi PZ.  Bolo oznámené, že 
v Bratislave a v Banskej Bystrici na 
svojich miestach ostávajú súčasní 
krajskí riaditelia Viliam Adamec  
a Jozef Levčík. V Nitre od 1. januára 
nastúpil do funkcie Branislav Haj-
novič a v Trnave od 1. februára Ján 
Pažický. Mená ostatných krajských 
riaditeľov sme zverejnili v minulom 
čísle.
Prevencia na inšpekcii
 V rámci druhého rokovacieho 
dňa bola policajtom bližšie pred-

stavená práca Úradu inšpekčnej 
služby (ÚIS) MV SR, ktorý pod ve-
dením nového riaditeľa Branislava 
Zuriana prešiel v decembri 2023 
menšou, avšak logickou reorgani-
záciou. Riaditeľka organizačného 
oddelenia ÚIS Andrea Dobiášová 
informovala o novej preventívnej 
činnosti jej oddelenia, zameranej na 
prednášky a workshopy pre policaj-
tov. Interaktívne workshopy určené 
pre menšie skupiny policajtov by sa 
v budúcnosti mohli stať aj povin-
nými nástrojmi v disciplinárnom 
konaní. Zároveň majú významnú 
preventívnu úlohu, pretože poli-
cajtom vysvetľujú dopady ich pro-
tiprávneho konania. Prednášky 
budú zamerané aj na vysvetľovanie 
a predchádzanie nevhodnej krízo-
vej komunikácii.
Vystúpenie predsedu OZP v SR
 Na záver rokovania ako posled-
ný vystúpil predseda OZP v SR Pa-
vol Paračka. Novému vedeniu PZ sa 
poďakoval, že je otvorené všetkým 
policajtom. Zdôraznil, že OZP v SR 
je tu už 34 rokov, pričom zastupu-
je všetkých policajtov a civilných 
zamestnancov MV SR. „Našou 
úlohou je dbať o to, aby sa zlepšo-
vali sociálno-ekonomické, ako aj 
pracovné podmienky všetkých za-
mestnancov MV SR a policajtov,“ 

povedal Pavol Paračka a doplnil, že 
ako jediný odborový zväz pôsobia-
ci v rámci PZ má OZP v SR takisto 
možnosť až dvakrát pripomienko-
vať zákony, jednak v rezortnom,  
a prostredníctvom členstva v KOZ 
SR aj v medzirezortnom pripo-
mienkovom konaní. Pripomenul, 
že v minulom roku odborový zväz 
využil aj ďalšie prostriedky pri za-
stavení nezmyselného návrhu na 
200-percentné zvýšenie príplatku 
za riadenie priamo na pôde NR SR. 
Boli odprezentované aj ďalšie aktivi-
ty OZP v SR za minulý rok, ako na-
príklad zvýšenie niektorých plato-
vých tried zamestnancov či návrh 
na vyššiu priestupkovú ochranu 
policajtov, ktorý vyplýva aj z agendy 
EuroCop. Pavol Paračka sa v prejave 
venoval aj minuloročnej nestabilnej 
situácie v rezorte vnútra, keď sa 
na dennej báze menili zodpovední 
úradníci a na záver sa dotkol aj prie-
behu koncoročného kolektívneho 
vyjednávania. 

Ján Rohár, foto: autor

Ospravedlňujeme sa čitateľom, že 
sme v čísle 1/2024 nesprávne uviedli 
meno riaditeľa KR PZ Nitra. Roman 
Zvoda vo funkcii riaditeľa skončil ku 
dňu 30.11.2023.

 Plukovník vo výslužbe doc. 
Ing. Stanislav Šišulák, PhD., MBA 
nastúpil do služobného pome-
ru príslušníka Policajného zboru  
v roku 1990. Od roku 1992 do roku 
2000 pôsobil ako referent – špe-
cialista na oddelení analytiky  
a informatiky na sekcii vyšetrova-
nia a kriminalisticko-expertíznych 
činností MV SR. Počas tohto pô-
sobenia navrhol a implementoval 
prvý informačný systém v rezorte 
vnútra pre úrady vyšetrovania PZ 
s názvom Denník vyšetrovacích 
spisov (DVS), ktorý sa na útvaroch 
polície používa dodnes. Rovnako 
zaviedol systém elektronického 
výpisu z registra trestov pre potre-
by vyšetrovateľov a nasadzoval aj 
právny informačný systém JASPI 
– projekt pre policajné útvary  
a pre úrady verejnej správy MV SR. 
 V období rokov 2000 – 2010 bol 

zástupcom riaditeľa analytického 
odboru sekcie kontroly a inšpekč-
nej služby MV SR. Bol autorom 
prvej rezortnej koncepcie Preven-

cia trestnej činnosti policajtov  
a zabezpečoval implementáciu 
viacerých projektov aj na európ-
skej úrovni. Po krátkom pôsobení 

na Úrade hraničnej a cudzineckej 
polície bol v roku 2011 ustanovený 
do funkcie riaditeľa sekretariá-
tu medzirezortného Expertného 
koordinačného orgánu pre boj so 
zločinnosťou MV SR, kde pôsobil 
do roku 2014. Od roku 2014 bol 
riaditeľom odboru programové-
ho riadenia a medzirezortnej ko-
ordinácie kancelárie prezidenta 
Policajného zboru, kde sa podie-
ľal na príprave viacerých projek-
tov zameraných na preventívne  
a represívne opatrenia v boji pro-
ti korupcii. Súčasne ako predseda 
pracovnej skupiny mal na starosti 
projekt Automatizovaného dohľa-
du v cestnej premávke, ako aj ná-
rodný projekt Systematická pod-
pora v oblasti boja proti prejavom 
extrémizmu a šíreniu propagandy 
v Slovenskej republike.
 V rámci pedagogickej činnos-

ti pôsobil v období rokov 2009 
– 2018 ako odborný asistent na 
Paneurópskej vysokej škole prá-
va v Bratislave, kde zabezpečoval 
predmet informačná bezpečnosť 
a právne informačné systémy. 
V roku 2015 bol vymenovaný do 
funkcie prorektora pre informa-
tizáciu a koordináciu s policajnou 
praxou Akadémie Policajného 
zboru v Bratislave. V roku 2022 
zmenil pozíciu prorektora a bol 
vymenovaný do funkcie prorek-
tora pre pedagogickú činnosť 
akadémie. Po ôsmich rokoch pô-
sobenia vo funkciách prorektorov 
bol 2. januára 2024 najskôr pove-
rený a neskôr 18. januára oficiálne 
vymenovaný do funkcie rekto-
ra Akadémie Policajného zboru  
v Bratislave. 
text a foto: Akadémia PZ v Brati-
slave

Nový rektor Akadémie PZ v Bratislave

Stanislav Šišulák s prezidentkou SR Zuzanou Čaputovou počas 
aktu menovania za rektora Akadémie PZ v Bratislave. 
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 Progres, nové technológie  
a neustála sofistikácia prebieha 
nielen v legálnych oblastiach, ale 
naberá rýchly spád aj v oblasti 
zločinu a zločineckých praktík. 
Preto je nevyhnutné odbornú 
prípravu a vzdelávací proces 
nastaviť tak, aby absolventi na-
dobudli vedomosti a zručnosti, 
ako čeliť novým hrozbám nega-
tívne pôsobiacim na rozvoj štátu  
a bezpečnosť občanov Sloven-
skej republiky. Z uvedeného dô-
vodu by som chcel po štyroch 
rokoch vo funkcii zabezpečiť, 
aby akadémia na profesionál-
nej úrovni garantovala prípravu 
vysokoškolsky kvalifikovaných  
a profesionálne zdatných od-
borníkov pre útvary Policajného 
zboru, odborné pracoviská Mi-
nisterstva vnútra SR a ďalších 
štátnych a neštátnych bezpeč-
nostných služieb. 
 Akadémia Policajného zboru 
v Bratislave pôsobí na Sloven-
sku takmer 32 rokov. Posledná 
dekáda bola pre Akadémiu PZ 
v Bratislave v znamení rastu 
odbornosti, kvality a presadzo-
vania sa v konkurencii ďalších 
vysokých škôl a univerzít pôso-
biacich v Slovenskej republike. 
V tejto súvislosti by som chcel 
vyjadriť uznanie a poďakovanie 
za rozvoj v oblasti vzdelávania, 
inovácií a budovania Akadémie 
Policajného zboru v Bratislave 
Dr. h. c. prof. JUDr. Lucii Kuri-
lovskej, PhD., ktorá pôsobila vo 
funkcii rektorky osem rokov.  
V stratégii a ďalšom rozvoji 
akadémie budeme nadväzovať 
práve na toto úspešné obdobie  
a posilňovať postavenie vysokej 
školy v sektore vzdelávania. 
 K základným strategickým 
nástrojom, ako zabezpečovať 
ďalší progres a rozvoj Akadémie 
Policajného zboru v Bratislave, 
je potrebné v prvom rade zaradiť 
projektovú činnosť. V krátkom 
čase totiž zriadime projektovú 
kanceláriu s priamou podria-
denosťou rektorovi Akadémie 
Policajného zboru v Bratislave. 
V mesiaci február tohto roka 
bola na úrovni rezortu vnútra 
priamo u I. štátnej tajomníčky 
Lucie Kurilovskej vytvorená po-
zícia splnomocnenca pre rozvoj 
a projektové činnosti. Súčasne  
v nadväznosti na vytvorenie spl-
nomocnenca sa na úrovni rek-
tora vytvorila pozícia poradcu 
pre rozvoj a projektové činnosti  
v rámci pôsobnosti Akadémie 
Policajného zboru v Bratisla-
ve. Na pozícii splnomocnenca 
MV SR a poradcu rektora bude 
pôsobiť prof. Ing. Antonín Ko-
rauš, PhD., LL.M., MBA, profesor  

v odbore bezpečnostné vedy  
a predseda akreditačnej rady 
Akadémie Policajného zboru  
v Bratislave.
 Projektová činnosť je priamo 
a úzko prepojená s rozvojom.  
V tomto kontexte je dôležité 
akcentovať, že to nie je len prí-
ležitosť na získanie finančných 
prostriedkov, ale je to štandard-
ná cesta pre všetky univerzity 
a vysoké školy, ako zvyšovať 
kvalitu svojich výskumných  
a publikačných aktivít a v nad-
väznosti na uvedené aj cieľave-
domá implementácia výsledkov 
do pedagogického procesu. Ten-
to profesionálny a ambiciózny 
cieľ si vyžaduje v prvom rade 
odborných, skúsených a inicia-
tívnych manažérov. 
 V súvislosti s uvedeným sú 
možnosti účasti Akadémie Po-
licajného zboru v Bratislave na 
projektoch veľmi limitované, 
keďže akadémia, ktorá bola zria-
dená ako štátna vysoká škola, 
nemá možnosť podávať žiadosti 
v rámci grantových schém VEGA 
a KEGA. Obmedzenie Akadémie 
Policajného zboru v Bratislave 
len na žiadosti prostredníctvom 
projektov z Agentúry na podpo-
ru výskumu a vývoja (APVV) je 
zatiaľ jedinou možnosťou na zís-
kanie finančných prostriedkov. 
Úspešnosť schválených projek-
tov pre Akadémiu Policajného 
zboru v Bratislave bola nízka, nie 
však z dôvodu, že by akadémia 
nepredkladala kvalitné projekty 
s aktuálnymi témami. Pravidel-
nou odpoveďou boli obmedzené 
finančné prostriedky. 
 V našich projektových ak-
tivitách bol rok 2023 veľmi vý-
znamný, pretože sme sa stali 
partnerom národného projektu 
„Zvýšenie odolnosti Slovenska 
voči hybridným hrozbám po-
mocou posilnenia kapacít ve-
rejnej správy“ s kódom projektu 
314011CDW7. Projekt bol spolu-
financovaný z Európskeho soci-
álneho fondu. Źiadateľom bolo 
ministerstvo vnútra a partner-
mi, okrem našej akadémie, boli 
aj ministerstvo obrany, minis-
terstvo zahraničných vecí a úrad 
vlády. 
 Na úrovni Akadémie Policaj-
ného zboru v Bratislave prebie-
hala realizácia aktivít zapraco-
vaním témy hybridných hrozieb 
do kurikúl, tematických plánov 
a informačných listov pre vzde-
lávanie študentov vo vybraných 
predmetoch. Druhou oblasťou 
bola realizácia celoživotného 
vzdelávania pre príslušníkov 
PZ a v oblasti verejnej správy 
kombinovanou formou – onli-

ne a prezenčne, ktoré absolvo-
valo viac ako 1 800 účastníkov. 
Treťou oblasťou bola realizácia 
výskumu vzdelávacích koncep-
cií v oblasti hybridných hro-
zieb v rámci vybraných krajín 
EÚ s následným vypracovaním 
koncepcie vzdelávania pre pod-
mienky SR, na ktorom partici-
povali výskumníci z Akadémie 
Policajného zboru v Bratislave 
a externí odborní experti. Veľmi 
významným výstupom výsku-
mu sú novovytvorené indexy 
súvisiace s hybridnými hrozba-
mi a 50 publikačných výstupov 
vydaných vo vedeckých časo-

pisoch zaradených do databáz 
WOS a SCOPUS, v odborných  
a vedeckých časopisoch a v rám-
ci domácich a zahraničných ve-
deckých konferencií.
 Našou ambíciou v projekto-
vých činnostiach je spoluprá-
ca so špičkovými univerzitami 
(FIIT STU, Právnická fakulta 
UK, Ekonomická univerzita  
a ďalšie), excelentnými praco-
viskami a inštitúciami doma, 
ale aj v zahraničí (napr. NBÚ, 
EUROPOL...), v rezortných  
a mimorezortných spoluprá-
cach (Úrad podpredsedu vlády, 
Ministerstvo investícií, regio-
nálneho rozvoja a informatizá-
cie SR, Ministerstvo obrany SR, 
Ministerstvo školstva, výskumu, 
vývoja a mládeže SR a ďalšie). 
 Veľmi dôležitá je medziná-
rodná spolupráca a realizácia 
konkrétnych zámerov a úloh  
v jednotlivých oblastiach vychá-
dzajúca zo zmlúv uzatvorených 
s partnerskými (predovšetkým 
policajnými) vedecko-pedago-
gickými a vedecko-výskumný-
mi ustanovizňami, ktoré sa za-
viazali k vzájomnej spolupráci. 
Akadémia Policajného zboru  
v Bratislave je členom Asociácie 
európskych vysokých policaj-
ných škôl (AEPC) a spolupracuje 
najmä s agentúrami a organizá-
ciami EÚ, ako sú CEPOL, MEPA, 
FRONTEX, OBSE. 
 Veľmi nádejnou a zmyslupl-
nou sa javí pripravovaná spolu-
práca s Užhorodskou národnou 

univerzitou v Ukrajine, kde štu-
duje 13 600 študentov a pôsobí 3 
000 pedagógov. Mieru originál-
nosti vzdelávania v aktuálnych 
oblastiach, ako sú hybridné 
hrozby, bezpečnosť a vplyv ume-
lej inteligencie vnímame v celom 
komplexe a časovej naliehavosti 
a je priamo predurčená spolo-
čenským vývojom, ktorý vznikol 
za posledné roky, v rámci ktoré-
ho je viditeľná naliehavá potre-
ba zvýšenia informovanosti o 
rizikách, ktoré hybridné hrozby, 
bezpečnosť a umelá inteligencia 
prinášajú. Paradoxom súčasnos-
ti je, že „online generácia“ vy-
rastá bez poznatkov a znalostí  
o možných nástrahách, o ktorých 
je nevyhnutné z úrovne pedagó-
gov Akadémie Policajného zboru  
v Bratislave podávať stále aktu-
álne, presné a včasné informá-
cie pre študentov, absolventov  
i frekventantov z praxe. Z úrovne 
tejto požiadavky je nevyhnutné 
pre akadémiu, ale aj jednotlivcov 
pôsobiacich na tejto štátnej vy-
sokej škole univerzitného typu 
zabezpečovať kontinuálny od-
borný rast a kvalitu výskumu 
a vzdelávacieho procesu aj pro-
stredníctvom účasti v domácich 
a zahraničných projektoch.
 Ochrana pred kybernetic-
kými hrozbami predstavuje  
s nárastom využívania moder-
ných informačných a komuni-
kačných systémov a dynamicky 
rastúcou informatizáciou pre 
spoločnosť čoraz väčšiu výzvu. 
Kybernetické incidenty v rôz-
nych formách predstavujú vý-
razný faktor ovplyvňujúci cel-
kový stav tejto problematiky  
v spoločnosti, priamo súvisiaci 
s úrovňou bezpečnosti spoloč-
nosti a občanov. Z uvedeného 
dôvodu bude potrebné pripraviť 
zriadenie katedry kybernetickej 
bezpečnosti.
 Motivácia študentov pri štú-
diu je dôležitým faktorom, ktorý 
determinuje ich nasledujúce vý-
sledky v reálnom výkone svojho 
povolania. Takisto bude potreb-
né študentom vypracovať také 
pracovné ponuky na útvaroch 
PZ, verejnej správy, krízového 
manažmentu, civilnej ochrany 
a požiarnej ochrany, ktoré by 
odzrkadľovali nielen ich zame-
ranie, ale aj praktické vedomosti 
a teoretické poznatky, ktoré by 
mohli byť prínosom pre jednot-
livé útvary polície. 
 Akadémia Policajného zbo-
ru v Bratislave nemôže byť len 
garantom najvyššieho policaj-
ného vzdelania, ale aj garantom 
odbornosti, profesionality a pri-
pravenosti jej študentov. Preto 

je nanajvýš dôležité vytvárať 
pre študentov také podmienky, 
ktoré zabezpečia čo najlepší pre-
chod z vysokoškolského prostre-
dia do prostredia aplikačnej pra-
xe. A to aj výberom záverečných 
prác vo všetkých troch stup-
ňoch vzdelávania, ktoré budú 
riešiť požiadavky a potreby apli-
kačnej praxe. Napríklad rozde-
lenie študentov do praktických 
zamestnaní, výber konkrétnych 
útvarov Policajného zboru pre 
konkrétneho študenta, kde 
bude vykonávať odbornú prax. 
 Jednou z možností prezentá-
cie Akadémie Policajného zboru 
v Bratislave je deň otvorených 
dverí, kedy akadémia otvára 
svoje brány pre širokú verejnosť 
a nádejných uchádzačov o štú-
dium. V rámci programu pred-
stavujú a prezentujú vybrané 
katedry svoju činnosť, zamera-
nie školy, uplatnenie uchádza-
čov a ďalšie informácie o štúdiu 
či živote na škole. V rámci uvede-
nej akcie poskytujeme informá-
cie aj k univerzite tretieho veku. 
 Za účasti zamestnávateľov 
z rôznych rezortov poskytujú-
cich bezpečnostné služby, ako 
aj zástupcov verejnej správy, je 
kariérny deň primárne určený 
študentom končiacim bakalár-
ske a magisterské štúdium v obi-
dvoch študijných programoch. 
Zúčastňuje sa na ňom široké 
spektrum zamestnávateľov, kto-
rí prezentujú študentom mož-
nosti uplatnenia na trhu práce 
po ukončení štúdia na Akadémii 
Policajného zboru v Bratislave. 
 Akadémia Policajného zbo-
ru v Bratislave sa v súčasnosti 
koncentruje na príchod Sloven-
skej akreditačnej agentúry pre 
vysoké školstvo, ktorej úlohou 
bude posúdiť súlad vnútorného 
systému zabezpečovania kvality 
vysokoškolského vzdelávania. 
Strategickým cieľom akadémie 
bude neustále zvyšovanie kva-
lity poskytovaného vzdelávania 
a jeho aktívne prepájanie s apli-
kačnou praxou v spolupráci so 
všetkými zmluvnými partnermi 
našej univerzity. Pevne verím, že 
aj v tomto akademickom roku 
opustia brány našej univerzity 
kvalitne pripravení absolventi, 
ktorí sa vďaka dosiahnutému 
vzdelaniu uplatnia v praxi na 
rôznych pracovných pozíciách  
v rezorte vnútra, v štátnych i ne-
štátnych bezpečnostných služ-
bách a verejnej správe. 

plk. v. v. doc. Ing. Stanislav Šišu-
lák , PhD., MBA, rektor Akadémie 
Policajného zboru v Bratislave
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 Do redakcie nám prišiel list 
od nášho čitateľa, člena OZP  
v SR a výsluhového dôchodcu. 
Ako bývalý vedúci oddelenia vý-
konu služby okresného doprav-
ného inšpektorátu (ODI) upozor-
nil na dlhoročný problém spojený 
s funkciou skúšobného komisára. 
Nové vedenie Prezídia PZ pripúš-
ťa diskusiu o komplexnom riešení 
tejto problematiky. 

 Základom celého problému, na 
ktorý upozornil náš čitateľ, je to, že 
pozícia skúšobného komisára nie 
je v súčasnosti definovaná v rámci 
služby dopravnej polície ako samo-
statná funkcia. Zároveň za vyko-
návanie tejto „bonusovej“ činnosti 
nedostáva policajt žiadny príplatok 
ani odmenu. V tomto prípade ide 
o podobný systém ako v prípade 
krízových vyjednávačov, o ktorých 
sme písali v minulom čísle. 
 Pozíciu skúšobného komisára 
môžu vykonávať policajti zaradení 
v službe dopravnej polície, ktorí ab-
solvovali základný kurz skúšobné-
ho komisára. Nejde o jednoduchú 
činnosť, skúšobný komisár musí 
priebežne absolvovať viaceré doš-
koľovacie kurzy a neustále sa vzde-
lávať v rozsiahlej a často sa menia-
cej legislatíve. Absolvovanie kurzu 

je pre policajta dobrovoľné a je aj 
na príslušnom nadriadenom, aby 
motivoval policajtov venovať sa tej-
to činnosti nad rámec svojich bež-
ných služobných povinností. Podľa 
štatistiky, ktorú máme k dispozícii, 
vykonávajú túto pozíciu dokonca 
aj samotní funkcionári služby do-
pravnej polície. Sú prípady, kedy boli 
nadriadení v obrovských počtoch 
nasadení ako skúšobní komisári 
pri vykonávaní skúšok z odbornej 
spôsobilosti. Ide o nasadenie, ktoré 
si nepochybne zaslúži uznanie.
 Na druhej strane sú na mieste 

argumenty čitateľa, ktorý upozor-
ňuje na potrebu aj finančne odme-
niť skúšobných komisárov, nakoľko 
mnohokrát ide o rizikovú činnosť. 
Skúšobný komisár si musí sadnúť 
do auta k neznámemu začínajúce-
mu vodičovi, pričom neraz vznikajú 
kuriózne, ale aj nebezpečné situácie. 
Okrem toho vykonávanie činností 
skúšobného komisára má pocho-
piteľne negatívny dopad na riadnu 
agendu policajta, ktorej sa nemôže 
plne venovať. 
 Nespokojný čitateľ a odborár 
na problematiku upozorňuje už 

niekoľko rokov a v minulosti sa aj 
vďaka iniciatíve OZP v SR pripra-
vili rôzne koncepčné návrhy, ktoré 
ale tradične stroskotali na nedo-
statku finančných prostriedkov. 
Nevyhovujúci stav si uvedomuje aj 
súčasné vedenie Prezídia PZ, ktoré 
je otvorené konštruktívnej diskusii 
a návrhom, ako tento stav vyriešiť. 
Riaditeľ odboru dopravnej polície 
Prezídia PZ  Rastislav Polakovič ho-
vorí o viacerých možnostiach rieše-
nia tejto problematiky. Upozorňuje 
na fakt, že Slovensko je jednou z 
posledných krajín, kde tieto skúšky 
vykonávajú policajti. Zároveň si 
ale vie predstaviť aj možnosť, že by 
bola v rámci služby dopravnej po-
lície zriadená samostatná funkcia 
pre policajtov, ktorí by sa špeciálne 
venovali celému procesu konania 
o vodičských oprávneniach vrá-
tane skúšok a preskúšaní. Podľa 
interných analýz by potom na túto 
pozíciu bolo potrebných približne 
o polovicu menej policajtov, než sa 
jej v súčasnosti čiastkovo venuje. 
Z manažérskeho hľadiska je vyššie 
popísaná situácia neefektívna, na-
koľko niektorí skúšobní komisári 
nedisponujú príslušnými vodičský-
mi oprávneniami, kde pri aktuál-
nom stave skúšobných komisárov 
sa prirodzene zvyšujú aj výdavky 

spojené so vzdelávaním. V nepo-
slednom rade táto kumulovaná 
funkcia má výrazný vplyv na kvali-
tu a včasnosť vykonávania primár-
nej úlohy príslušného skúšobného 
komisára.
 Neexistencia samostatných 
príplatkov za túto pozíciu je podľa 
neho dôsledkom trvalého nedo-
statku finančných prostriedkov  
v PZ. Takéto príplatky by si pritom 
zaslúžili mnohé skupiny policajtov, 
ktorí vykonávajú prácu nad rámec 
svojej „bežnej“ agendy, čisto z rados-
ti ako poslanie pre správnu vec. Jed-
ným z alternatívnych benefitov pre 
skúšobných komisárov môže byť 
získanie vodičského oprávnenia na 
vyššie skupiny v rezortnej autoško-
le MV SR. 
 Náš čitateľ adresoval svoj list aj 
ministrovi vnútra Matúšovi Šutajo-
vi Eštokovi. Navrhuje konkrétne le-
gislatívne zmeny a tvrdí, že odmena 
pre skúšobného komisára by moh-
la byť vyplácaná práve z poplatkov, 
ktoré musia záujemcovia o vodič-
ský preukaz zaplatiť. My odborári 
súhlasíme, každý by mal byť za 
svoju prácu spravodlivo odmenený. 
Žiaľ, cesta k tomuto cieľu bude ešte 
dlhá a tŕnistá. 

Ján Rohár, foto: Rastislav Polakovič

 V novinách sa opakovane 
vraciame k téme žien, ich rov-
nocennému a plnohodnotnému 
uplatneniu v policajnej práci. 
Poukazujeme aj na prekážky, 
ktorým musia ženy v Policajnom 
zbore čeliť. Zároveň upozorňuje-
me na tzv. feminizáciu PZ, ktorá 
so sebou prináša viacero výziev. 

 „Prvou lastovičkou“ záujmu  
o nás ženy, nie tak zamestnávate-
ľa, ako skôr zanietených príslušní-
čok, je projekt odboru kriminálnej 
polície Prezídia Policajného zboru 
„Využi svoj potenciál a buď líderka“, 
ktorého súčasťou je aj dotazník ur-
čený pre ženy i  mužov mapujúci 
názory a postoje širokého okruhu 
policajtov k tejto téme s cieľom v 
prvom rade ju  predstaviť, určiť 
najdôležitejšie body a nosné tézy  
a navrhnúť možné riešenia. 
 Projekt bude ešte v tomto roku 
za účasti zástupcu OZP v SR po-
kračovať dvomi prednáškami na 
stredných odborných školách Po-
licajného zboru (Bratislava, Pezi-
nok).   
 Na zmysel projektu, jeho štruk-
túru a plány do budúcna sme sa aj 
pri príležitosti blížiaceho sa sviatku 
MDŽ opýtali jeho primárnej amba-
sádorky mjr. JUDr. Zuzany Šmiri-
novej z odboru kriminálnej polície 
Prezídia Policajného zboru (OKP 

PPZ). Rozhovor sprostredkovala 
predsedníčka Rady mladých OZP v 
SR Františka Jakubíková. 

Kedy ste si prvýkrát uvedomili, že 
s genderovou rovnosťou u nás vo 
„firme“ to možno nie je také, aké 
by malo byť alebo ako by moder-
ná doba očakávala?
 K myšlienke rodovej rovnosti 
som sa v podstate dostala v súvis-
losti s plnením služobných úloh, 
nakoľko odbor kriminálnej po-
lície Prezídia Policajného zboru, 
kde aktuálne pôsobím,  je v reláci-
ách Policajného zboru gestorom 
prevencie korupcie, keďže plní aj 
úlohy, ktoré Slovenskej republike 
ukladá skupina štátov bojujúcich 
proti korupcii (GREKO). Jednou  
z týchto úloh je aj zvýšenie podielu 
žien na riadiacich pozíciách v Poli-
cajnom zbore. 
 V našej spoločnosti je totiž 
téma rodovej rovnosti vo všeobec-
nosti zľahčovaná a tabuizovaná, 
výnimkou nie je ani Policajný zbor. 
Od začiatku svojho pôsobenia  
v Policajnom zbore som po-
stupne zisťovala reálnu situáciu,  
a keď som vyhodnocovala dotazník  
(v súvislosti s plnením úloh GRE-
KO), prišlo asi aj to moje reálne 
„uvedomenie“. Zistila som totiž, 
že ženy – policajtky sa stretávajú 
s nerovnakým zaobchádzaním, 

pričom pojmy ako je inklúzia  
a diverzita sú pre väčšinu z nás ne-
známe. Na základe týchto skutoč-
ností som sa rozhodla, že otázku 
rovnoprávneho postavenia žien  
a mužov v Policajnom zbore je 
potrebné otvoriť, diskutovať o nej 
a napokon i prijať určité závery 
tak, aby sme sa priblížili modernej 
dobe, nakoľko si myslím, že žiad-
nemu príslušníkovi Policajného 
zboru, či už ide o muža alebo ženu, 
by sa nepáčilo byť v pozícii znevý-
hodňovaného.

Čo vás podnietilo k myšlienke za-
čať takýto projekt „medzi stena-
mi“ Policajného zboru?
 Formálnym podnetom bolo 
v prvom rade splnenie úlohy  
z GREKA a tým vecným, skutočne 
rukolapným dôvodom boli  skúse-
nosti zo strany žien – policajtiek, 
s ktorými sa zdôverovali v rámci 
už spomínaného dotazníka. Ženy 
– policajtky hovorili o tom, že sa 
s diskrimináciou stretli hlavne  
v prípadoch, kedy sa hlásili na 
dôstojnícke školy alebo na riadia-
ce funkcie, kde boli automaticky 
uprednostnení muži – policaj-
ti. Myslím si, že vnímanie ženy  
v Policajnom zbore v súvislosti  
s uchádzaním sa nielen, ale najmä 
o riadiacu pozíciu, je v rovine ženy 
– matky, pričom nie sú brané do 

úvahy jej individuálne schopnosti, 
ale hľadí sa na ňu cez prizmu exis-
tujúcich stereotypov.  
 Práve zbúrať zaužívané stere-
otypy, naučiť ženy, aby sa vedeli 
vzájomne podporiť, aby využili 
príležitosti kariérneho rastu, kto-
ré sa im núkajú, aby spolupra-
covali v rôznych kolektívoch bez 
ohľadu na pohlavie, to sú hlav-
né myšlienky nášho projektu. 
Pre mňa je zarážajúce, že ženy – 
matky – policajtky musia aj v 21. 
storočí svoju pozíciu obhajovať  
a bojovať za ňu. 

S akými ohlasmi ste sa stretli na 
svojom pracovisku? (Tu by som to 
zovšeobecnila nielen na moje pra-
covisko.)
 Projekt ,,Využi svoj potenciál 
a buď líderka“  je pilotný, pričom 
všetko neznáme nie je vždy prijí-
mané pozitívne. Téma rovnopráv-
nosti žien, ako aj zvýšenia podielu 
žien na riadiacich pozíciách delí 
Policajný zbor na tých, ktorých 
projekt nadchol a podporujú ho  
a na tých, ktorí ho považujú za zby-
točný a znevažujú ho. 
 Na počudovanie som sa stretla 
aj s tým, že plagáty s QR-kódom, 
ktoré boli rozposlané na jednotli-
vé útvary, boli roztrhané. Prekva-
pila ma tá agresia, ktorá sa skrýva  
v človeku, keď sa pozrie na plagát  

s touto tematikou. Práve to ma 
ešte viac podnietilo snažiť sa zme-
niť pohľad a  vnímanie žien – poli-
cajtiek. V rámci Policajného zboru 
totiž ešte stále nevieme prijať iný 
názor alebo pohľad na vec, pričom 
ja osobne nikomu nevnucujem, 
aby s projektom súhlasil, alebo aby 
ho podporoval. Je to na každom 
policajtovi, ako sa k tomu postaví, 
a to plne rešpektujem. 
 Musím však povedať, že aj zo 
strany žien som zaregistrovala 
negatívne názory, čo ma ako ženu 
veľmi prekvapilo, hlavne to, ako 
vedia podporiť na vedúcej pozícii 
muža, len preto, že je muž, avšak 
so ženou – kolegyňou už majú 
problém. Možno tieto postoje 
pramenia z výchovy v detstve,  
z nastavenia deľby práce alebo do-
konca súvisia so vštepovaním ,,reš-
pektu voči mužom“ a nemožnosti 
túžiť po ich ,,povolaniach“. 
 Ja osobne vnímam problém  
v tom, že nielen s mužmi, ale aj my 
samy ženy navzájom súperíme,  
a pritom si neuvedomujeme, že 
tým ubližujeme len samy sebe, 
nakoľko muži sa stretávajú aj po 
práci, kde si utužujú ,,kolektív a roz-
deľujú pozície“, ale ženy nie. Žena 
vždy uteká domov za mužom, ro-
dinou, domácnosťou. Zvykli sme 
si, že toto je ,,normálne“. Aj žena – 
matka – policajtka si potrebuje vy-

Aká je budúcnosť skúšobných komisárov? 

Rodová rovnosť. Strašiak alebo budúcnosť? 
Školenie skúšobných komisárov.
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tvoriť okruh priateľov a stretávať 
sa s nimi. A áno, je to normálne. 
 V mojom najbližšom okolí, 
moji priatelia – kolegovia, nemajú  
s týmto projektom problém, vní-
majú ho veľmi pozitívne. Som 
vďačná za všetkých, s ktorými som 
sa počas projektu stretla, a to ich 
nebolo málo, a ktorí mi pomohli 
ho vystavať od základov v podsta-
te bez finančných prostriedkov, ke-
ďže s ním nikto nepočítal. 

Kedy ste si myšlienku predstavili 
prvýkrát? Aké boli reakcie žen-
ských kolegýň?
 Myšlienku realizácie projek-
tu a mojej vízie som predstavila  
v prvom rade mojej nadriadenej. 
Tá mi poskytla priestor na jeho 
realizáciu, získala som potrebné in-
formácie, zostavila harmonogram 
školenia a dotazník s plagátom. 
Reakcie kolegýň som už všeobec-
ne spomenula vyššie, ale v mojom 
bezprostrednom okolí som neza-
registrovala žiadne negatívne odo-
zvy, mala som a mám v živote ženy 
aj ženy – policajtky, ktoré projekt 
plne podporili. 
 Možno je potrebný dlhší čas, aby 
sme v Policajnom zbore pochopili, 
že všetko v živote a v spoločnosti 
sa neustále mení, že nemôžeme 
byť upätí len na minulosť. Čoraz 
viac žien vstupuje do Policajného 
zboru, a preto by bolo vhodné vy-
tvárať nové aktivity zamerané na 
zvyšovanie podielu žien na riadia-
cich pozíciách, ako aj na efektívnu 
komunikáciu mužov a žien a v 
budúcnosti vytvárať spoločný ma-
nažment na riadiacich pozíciách 
(muž – žena). 
 Ženu – policajtku by sme ne-
mali vnímať len ako matku, čo je 
nám biologicky dané, ktorá sa sta-
rá o rodinu a zabezpečuje ,,rodinný 
krb“, ale aj ako ženu, ktorá chce byť 
ocenená za svoje schopnosti v prá-
ci či ďalších aktivitách okrem tých 
rodinných, napríklad aj na riadia-
cej pozícii. Táto žena – policajtka by 

mala mať možnosť voľby a výberu. 

Aký je hlavný cieľ projektu, a čo sa 
podľa vášho názoru podarí reálne 
v živote policajtiek dosiahnuť?
 Ciele projektu sú obsiahnuté  
v troch bodoch, na ktorých by som 
chcela v budúcnosti stavať, a ktoré 
sa týkajú zosúladenia pracovné-
ho a osobného života nielen ženy 
– policajtky, ale aj muža – policaj-
ta. Myslím si, že je potrebné mať 
podporu rodiny (partnera) hlavne  
v prípade starostlivosti o deti. Ďalej 
je podstatná podpora a ocenenie 
od žien – kolegýň a v neposled-
nom rade spolupráca s mužmi 
– kolegami, nakoľko na zmenu 
celkového prístupu v Policajnom 
zbore je potrebná komunikácia  
a pohľad oboch pohlaví. 
 V reálnom živote policajtiek 
– žien by sme na začiatok, keďže 
ide o pilotný projekt, mohli posil-
niť ich sebavedomie, aby sa nebáli 

povedať si svoj názor, napríklad 
aby sa nebáli požiadať o zvýšenie 
platu, aby sa nebáli prijať riadia-
cu pozíciu, nepodhodnocovali sa  
a  dokázali pripísať svoj úspech 
práve sebe. Samozrejme, nesmie-
me zabudnúť na mužov – policaj-
tov a snažiť sa o efektívnejšiu ko-
munikáciu medzi sebou. 
 V budúcnosti by bolo vhodné 
zvážiť napríklad zriadenie mater-
skej školy v pôsobnosti Minister-
stva vnútra Slovenskej republiky, 
čo by pomohlo všetkým policaj-
tom, resp. rodičom maloletých detí 
(pozn.: požiadavka zriadiť škôl-
ku vyplynula aj z dotazníkového 
prieskumu). Mohli by sme sa inšpi-
rovať Ministerstvom obrany Slo-
venskej republiky, ktoré spustilo 
výstavbu vlastnej materskej školy 
pre potreby zamestnancov rezor-
tu. 

Ako doposiaľ projekt prebiehal? 

 Odborné školenie s názvom 
,,Využi svoj potenciál a buď líderka“ 
sa uskutočnilo v zariadení Smre-
kovec na Donovaloch v dňoch  
11. – 13. septembra 2023. Celý har-
monogram a priebeh akcie je zve-
rejnený na webovej adrese https://
infoweb.minv.sk/ v časti boj proti 
korupcii. 
 Vzdelávanie sa zameralo na 
problematiku ľudských práv, ne-
diskriminácie a rodovej rovnos-
ti, komunikačné zručnosti, ako 
aj rozdiely medzi manažérom  
a lídrom. V rámci diskusie sme ro-
zoberali napríklad to, ako môže po-
môcť manažment rozmanitosti k 
eliminácii diskriminácie, účastníci 
boli rovnako oboznámení s výsled-
kami dotazníkového prieskumu, 
do ktorého sa zapojilo 280 prís-
lušníkov Policajného zboru. Poďa-
kovanie patrí všetkým, ktorí sa na 
danej aktivite podieľali a podporili 
ju. 

Čo bude obsahom školení na 
stredných odborných školách? 
 Veľmi sa teším, že sa do projek-
tu ,,Využi svoj potenciál a buď líder-
ka“ zapojil aj Odborový zväz polície 
v Slovenskej republike, participoval 
na odbornom školení na Donova-
loch a v najbližšom období spolu 
zrealizujeme na stredných odbor-
ných školách dve prednášky. Ich 
obsahom budú otázky zvyšovania 
podielu žien na riadiacich pozíci-
ách v Policajnom zbore, podpora 
zo strany odborového orgánu, pre-
zentácia možností vzdelávania v 
tejto oblasti v spolupráci s celoštát-
nymi štruktúrami. Určite nás bude 
zaujímať, ako danú tému vníma 
nová generácia novoprijatých po-
licajtiek a policajtov. V rámci pred-
nášky sa budeme rozprávať aj o di-
verzii a inklúzii, ako aj o osobitných 
podmienkach výkonu štátnej služ-
by pre ženy – policajtky. Je dôležité, 
aby povedomie o tejto téme mali aj 
mladí ľudia, ktorí vstúpili do Poli-
cajného zboru. 

Ako by ste si predstavovali pokra-
čovanie projektu, prípadne jeho 
,,nadstavby“  v budúcnosti?
 V budúcnosti si viem predstaviť 
napríklad inštitút ,,ženy – mentor-
ky“, ktoré by pomáhali iným že-
nám – policajtkám (pozn.: potreba 
existencie osoby – mentora v otáz-
kach kariérneho rastu vyplynula aj 
z dotazníkového prieskumu). 
 Verím, že odborné školenia 
budú pokračovať aj v budúcom 
roku, pričom ich obsah bude pri-
spôsobený podmienkam a potre-
bám Policajného zboru. Projekt tu 
nie je preto, aby niekoho iritoval, 
ale aby nám umožnil zamýšľať sa 
nad možnosťami rovnakých príle-
žitostí pre všetkých. 

Čo by ste odkázali mužským prís-
lušníkom Policajného zboru, naj-
mä tým, ktorí by možno tiež mali 
záujem zúčastniť sa na projekte?
 Mužom – policajtom by som 
odkázala, aby sa nebáli podporiť 
projekt, pretože bez ich participácie 
nemôže dôjsť k zmene myslenia  
a búraniu stereotypných názorov. 
Všetci bez ohľadu na pohlavie sa 
môžu na projekte zúčastniť, pod-
poriť ho, ako aj vyjadriť svoj názor. 

Čo by ste odkázali ženským prís-
lušníčkam Policajného zboru?
 Ženám – policajtkám by som 
odkázala, aby sa nebáli prejaviť svoj 
názor, aby dokázali oceniť svoje 
kvality a vyzdvihnúť svoju ženskú, 
ako aj ľudskú stránku osobnosti, 
nakoľko na riadiacich pozíciách 
nebudú rozhodovať vždy len vo ve-
ciach výkonu štátnej služby, ale aj 
vo veciach osobného, resp. ľudské-
ho charakteru. Som presvedčená, 
že každá z policajtiek má potenciál 
osobnostne či kariérne rásť a byť 
líderkou.

Ďakujem za rozhovor! 
foto: PZ (ilustračné)

XIII. MAJSTROVSTVÁ MV SR a PZ 
v stolnom tenise jednotlivcov

12. apríla 2024
Stolnotenisová hala SSTZ v Bratislave

AVÍZO NA XXVI. ročník turnaja
o „PUTOVNÝ POHÁR POLÍCIE“
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 V priestoroch hotela Slova-
kia v Žiline sa 26. januára 2024 
uskutočnila členská schôdza 
– konferencia delegátov Zá
kladnej organizácie Odboro-
vého zväzu polície v SR č. 9231 
pri Okresnom riaditeľstve PZ 
v Žiline. S počtom členov viac 
ako 330 patrí žilinská ZO me-
dzi najväčšie základné orga-
nizácie OZP v SR. Na rokovaní 
boli prítomní aj hostia, meno-
vite: riaditeľ OR PZ Žilina Jozef 
Benko, podpredseda OZP v SR 
Ján Filip a predseda krajskej 
rady OZP v SR Žilina Dušan 
Sňahničan.

 Schôdzu otvorila a viedla 
podpredsedníčka ZO Zuzana 
Jakmášová. Členovia a delegá-
ti schválili správu o činnosti  

a hospodárení ZO, ako aj roz-
počet na rok 2024. Nasle-
dovali príhovory hostí. Ako 
prvý sa členom ZO prihovo-
ril riaditeľ OR PZ Žilina Jo-
zef Benko, ktorý prítomných 
ubezpečil, že si váži OZP  
v SR, má záujem o sociálny dialóg,  
a preto bude aktívne komuniko-
vať s vedením žilinskej ZO tak, 
aby vytváral vhodné pracovné 
podmienky pre policajtov. 
 Podpredseda OZP v SR Ján 
Filip informoval zúčastnených 
o aktuálnom stave rokovaní  
a sociálneho dialógu s vede-
ním rezortu vnútra, a to hlavne  
v otázkach riešenia dlhodobo 
neriešených problémov. Predse-
da krajskej rady OZP v SR Du-
šan Sňahničan odpovedal na 
otázky týkajúce sa výsluhových 

dôchodkov. 
 Do diskusie sa spomedzi čle-
nov žilinskej ZO najviac zapojil 
dlhoročný odborár Vladimír 
Chládek, ktorý upozornil na 
viaceré oblasti, na ktoré by mala 

byť upriamená väčšia pozor-
nosť. Po schválení záverečného 
uznesenia a ukončení formál-
nej časti schôdza pokračovala 
neformálnou diskusiou spoje-
nou s pohostením a hudbou. 

Ján Rohár, foto: Zuzana Jakmá-
šová

Členská schôdza v Žiline

» O 2% VIAC NÁDEJE «
Darujte svoje 2% tým, ktorí to najviac potrebujú. Pomáhame našim kolegom, ktorí bojujú s ťažkými ochoreniami

a životnými skúškami. OZP v SR vám úprimne ďakuje za pomoc a podporu. Pomáhajme spolu a darujme viac nádeje.

Návod ako darovať 2% nájdete na OZPSR.sk

 Dňa 19. januára 2024 sa 
na pôde OR PZ Spišská Nová 
Ves uskutočnila mimoriad-
na výročná členská schô-
dza, ktorej hlavným bodom 
programu bola voľba nového pred-
sedu Základnej organizácie OZP  
v SR Spišská Nová Ves. Pôvod-
ný predseda Ľubomír Cittera sa 
tohto postu z dôvodu zmeny vý-
konu jeho štátnej služby vzdal, 
nakoľko by mu táto okolnosť 
v budúcnosti zabraňovala pl-
nohodnotne sa venovať práci 

v tejto základnej organizácii.  
 V úvode schôdze zhodnotil 
Ľubomír Cittera svoje doterajšie 
7-ročné pôsobenie v ZO. Po ňom 
sa slova ujali hostia, a to pred-
seda Odborového zväzu polície  
v SR Pavol Paračka, podpred-
seda OZP v SR Ján Filip, pred-
sedníčka krajskej rady OZP  
v SR Košice. Mária Molnárová,  
a riaditeľ Okresného riaditeľstva 
PZ v Spišskej Novej Vsi Peter 
Bednár, ktorí taktiež predniesli 
krátke príhovory, v ktorých sa 

okrem iného poďakovali končia-
cemu predsedovi za jeho dlho-
ročnú prácu. O uvoľnenú funk-
ciu predsedu ZO sa uchádzali 
traja kandidáti, pričom najviac 
hlasov získal Tomáš Nič, ktorý 
sa tak stal novým predsedom 
základnej organizácie. Blahože-
láme a prajeme veľa úspechov  
v odborárskej práci! 

Ľubomír Cittera (redakčne upra-
vené), foto: autor

 Vo  štvrtok 1. februára 2024 
sa v Dolnom Kubíne konala 
výročná členská schôdza Zák-
ladnej organizácie Odborového 
zväzu polície v SR č. 9121 pri OR 
PZ Dolný Kubín. Na začiatku 
schôdze privítal predseda ZO 
Radovan Dudáš všetkých prí-
tomných a tiež  hostí, a to pod-
predsedu OZP v SR Jána Filipa 
a predsedu krajskej rady OZP  
v SR v Žiline Dušana Sňahni-
čana. 

 Členovia schválili rozpočet 

na rok 2024, ako aj správu o čin-
nosti a hospodárení za minulé 
roky. Hlavným bodom rokova-
nia schôdze bola voľba nového 
vedenia ZO. Bol zvolený 7-členný 
výbor základnej organizácie, pri-
čom novým predsedom sa stal 
Maroš Čurlej a podpredsedníč-
kou Lucia Tuturová.  V diskusii 
ako prvý vystúpil končiaci pred-
seda Radovan Dudáš, ktorý sa 
poďakoval všetkým členom za 
doterajšiu podporu a zaželal no-
vému vedeniu ZO veľa úspechov 
pri vykonávaní dôležitej funkcie. 

Podpredseda OZP v SR Ján Filip 
informoval členov o najnovších 
benefitoch, ktoré OZP v SR po-
skytuje pre členov. Rovnako ne-
opomenul ani ďalšie aktuálne 
témy týkajúce sa rezortu vnútra. 
Do diskusie sa zapojil aj Milan 
Piroh, miestny predseda Asociá-
cie policajtov vo výslužbe, ktorý 
sa poďakoval základnej organi-
zácii OZP v SR za výbornú spolu-
prácu. 

Ján Rohár, foto: Michal Pillár

Nový predseda v Spišskej Novej Vsi 

Nové vedenie v Dolnom Kubíne 

Rokovanie jednej z najväčších základných organizácií OZP v SR.

Nový predseda Tomáš Nič (druhý zľava) s vedením OZP v SR 
a bývalým predsedom Ľubomírom Citterom (prvý sprava)

Nové vedenie ZO v Dolnom Kubíne (v strede).
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Reprezentačný ples v Prešove 

Významné jubileum Františka Rábeka 

 Dňa 10. februára 2024 sa usku-
točnil 24. reprezentačný ples Zá-
kladnej organizácie Odborového 
zväzu polície v SR č. 10-07 pri OR 
PZ Prešov. Ples otvoril predseda ZO 
Štefan Džama, ktorý privítal účast-
níkov a poprial im príjemnú zába-
vu. Plesu sa zúčastnilo 134 hostí, 
ktorí sa zabávali až do skorých ran-
ných hodín. Súčasťou programu 
bola aj bohatá tombola a množstvo 
iných zážitkov a emócií. Účastníci 
sa už teraz tešia a nevedia dočkať 
budúcoročného 25-teho ročníka 
plesu. Štefan Džama, foto: autor

 Pri príležitosti dovŕšenia ju-
bilea 75 rokov sme sa zhovárali 
s biskupom Mons. Františkom 
Rábekom. Ten od roku 2003 ve-
die Ordinariát ozbrojených síl  
a ozbrojených zborov v SR, kto-
rý má na starosti katolícku du-
chovnú službu na štyroch mi-
nisterstvách. Ide o ministerstvá 
obrany, vnútra, spravodlivosti  
a kvôli colnej správe aj minister-

stvo financií. Okrem Slovenska 
má kňazov aj v cudzine, duchov-
ní ordinariátu pôsobia aj na za-
hraničných misiách.

Čo pre vás znamená dovŕšenie 
veku 75 rokov? 
 Kódex kánonického práva ho-
vorí o tom, že keď biskup dovŕši 
tento vek, má ponúknuť abdiká-
ciu Svätému Otcovi. Aj ja som sa 

vzdal úradu s vďakou za to, že som 
mohol pracovať v prospech Cirkvi 
a veriacich. 

Ako hodnotíte ten uplynulý čas 
vo funkcii ako vôbec prvý ordi-
nár ozbrojených síl a ozbrojených 
zborov v SR?
 Keďže som prvý, tak som za-
čínal, a bolo potrebné s pomocou 
Božou a s pomocou dobrých ľudí 
rozvíjať duchovnú službu na šty-
roch ministerstvách. Pre každý 
úsek sme museli získať kaplánov, 
aby mohli uskutočňovať svoju 
službu. Bolo potrebné vybudovať 
komplexnú organizačnú štruk-
túru tejto rozlohou najväčšej slo-
venskej diecézy. Snažil som sa po-
máhať našim kňazom, aby mohli 
čo najlepšie uskutočňovať svoju 
službu. Absolvovali sme množstvo 
rokovaní pri doriešení legislatívne-
ho postavenia duchovnej služby v 
jednotlivých rezortoch. Dovolím si 
po vyše dvadsiatich rokoch pove-
dať, že organizačná štruktúra ordi-
nariátu je dobudovaná. 

Aké je zabezpečenie ordinariátu? 
 Ordinariát je pričlenený k MO 
SR ako štátna rozpočtová organi-
zácia, no sme aj diecéza katolíckej 
Cirkvi. Štát zabezpečuje mate-
riálne potreby diecézy vrátane 
bohoslužobných priestorov. Ide o 
vyše šesťdesiat kaplniek po celom 
Slovensku. Kňazi sú v služobnom 
pomere v rezorte, kde pôsobia. 
Jediným naším majetkom je Ka-
tedrála sv. Šebastiána v Bratisla-
ve-Krasňanoch, ktorú nám veno-
val bratislavský arcibiskup Mons. 
Stanislav Zvolenský. Jej prevádzku 
zabezpečuje ministerstvo obrany.  

Keďže sa predpokladá, že pápež 
vaše odstúpenie z úradu v do-
hľadnom čase prijme, čo bude 
čakať vášho nástupcu?
 Ak by bol môj nástupca  
z prostredia mimo ordinariátu, 
tak prvou výzvou bude oboz-
námiť sa so stavom a situáciou 
diecézy. Predpokladám, že bude 
potrebné, aby svojím životom  
a budovaním vzťahov s veriacimi 
a kňazmi napomáhal rozvíjaniu 

spoločenstva veriacich ordinari-
átu. Každý člen Cirkvi má svoju 
úlohu a biskup vie pomôcť tomu, 
aby si ju veriaci uvedomili. Vďaka 
tomu môže rásť spoločenstvo na 
chválu Boha a tiež na prospech 
svojmu okoliu. Bude na ňom,  
v čom bude on vidieť najväčšie vý-
zvy. 

Keby ste mali zhodnotiť svoje 
pôsobenie v Cirkvi, ako by ste ho 
zhodnotili?
 Život v Božej ruke, ktorá nás 
vedie, je život dobrodružný. Je to 
dobrodružstvo v rukách toho,  
o ktorom veríme, že je všemohúci, 
vševediaci a miluje nás. Zistil som, 
že je dobré dať sa ním viesť a plniť 
jeho vôľu.

Ďakujem za rozhovor a v mene 
OZP v SR a celej redakcie Vám 
želám veľa zdravia, úspechov  
a všetko najlepšie k životnému 
jubileu! 

Rozprával sa Branislav Balogh, 
foto: autor

NEMOCNIČNÁ KVAPKA KRVI:  
DARUJ KRV A ZACHRÁŇ ŽIVOT

V stredu 13.3. 2024 od 8:00 do 11:30 v Nemocnici sv. Michala  
v zasadacej miestnosti na 3. poschodí.

Predbežný záujem hláste Oddelení klinickej biochémie a hematológie telefonicky 
na 02/3261 21 62, prípadne e-mailom na jana.lucenicova@nsmas.sk.  
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Čiastka 1
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o spo-
ločnom pracovnom tíme zahraničnej jednot-
ky Policajného zboru vyslanom na návratovú 
operáciu do Bangladéšskej ľudovej republiky

Čiastka 2
Pokyn Prezídia Policajného zboru o podrob-
nostiach o výbere koordinátorov, členov,  exter-

ných členov a náhradníkov a o zániku členstva 
v antikonfliktnom tíme Policajného zboru

Čiastka 3
Pozn.:  R P PZ č. 3/2024 bol vydaný pod stup-
ňom utajenia 
 
Čiastka 4
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o od-

bornej komisii na vykonanie opravnej skúšky   
odbornej spôsobilosti príslušníkov obecnej po-
lície

Čiastka 5
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o strelec-
kej príprave novoprijatých príslušníkov Poli-
cajného zboru

Čiastka 6
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o stre-
leckej príprave príslušníkov Policajného zboru 
zásahovej skupiny národnej kriminálnej agen-
túry Prezídia Policajného zboru a príslušníkov 
Policajného zboru úradu špeciálnych služieb  
a operácií Prezídia Policajného zboru

Významné medzníky SOŠ PZ Košice 

TÉMY A AKTUALITY 2  I  2024

VESTNÍK PREZÍDIA POLICAJNÉHO ZBORU 1  I  2024

 Stredná odborná škola Poli-
cajného zboru Košice dosiahla 
významné medzníky svojho pô-
sobenia a činnosti. Nástup ju-
bilejného 100. študijného behu 
pomaturitného kvalifikačného 
štúdia a uplynulé 30. výročie za-
loženia si škola pripomína sériou 
podujatí duchovného, kultúrne-
ho, odborného, športového, hu-
manitárneho a preventívneho 
charakteru. 

 V Dóme sv. Alžbety v Košiciach 
sa 20. decembra 2023 konala sláv-
nostná svätá omša, ktorú celebro-
val Jeho Excelencia Mons. Franti-
šek Rábek, ordinár ozbrojených síl 
a ozbrojených zborov Slovenskej 
republiky, ako poďakovanie za 
všetko, čo škola dosiahla v odbor-
nom vzdelávaní príslušníkov Poli-
cajného zboru. Osobné posolstvo 
ordinára povzbudilo súčasných 
a bývalých zamestnancov, ako aj 
terajších študentov v ich ďalšom 
výkone štátnej služby. 

 Dňa 30. januára 2024 sa usku-
točnil novoročný koncert Hudby 
MV SR v Spoločensko-kultúrnom 
centre Južan v Košiciach. Škola 
poďakovala bývalým zamestnan-
com, súčasným zamestnancom, 
spolupracujúcim útvarom a inšti-
túciám za ich prácu, spoluprácu, 
podporu a aktuálne študujúcim 
policajtom odprezentovala tento 
veľký dychový orchester s boha-
tým a rôznorodým programom. 
 V týchto dňoch pripravujeme 
medzinárodné odborné podujatie 
pre partnerské a spolupracujúce 
policajné školy a inštitúcie, kto-
rého cieľom je vytvoriť priestor 
pre vzájomnú výmenu skúsenos-
tí  a získanie nových podnetov aj 
metódou benchmarkingu v od-
bornom vzdelávaní príslušníkov 
Policajného zboru. Očakávaným 
výstupom podujatia sú podnety 
a návrhy implementované do vý-
chovno-vzdelávacieho procesu. 
 Zároveň s pozitívnym ohlasom 
očakávame zapojenie sa do dvoch 

podporných podujatí športového 
charakteru a humanitárneho cha-
rakteru. 
 Na realizovaných podujatiach 
bolo vyjadrené poďakovanie všet-
kým tým, ktorí stáli pri vzniku 
školy, jej kreovaní a rozvoji, ovplyv-
ňovali jej vývoj, zabezpečovali čin-
nosť až do dnešných dní, takisto aj 
tým, ktorí aktuálne na škole pôso-
bia, ktorí so školou spolupracujú 
a všetkým, ktorí školu podporujú. 
Osobitá spomienka patrila tým, 
ktorí už bohužiaľ nie sú medzi 
nami. 
 Ani počty absolventov, ani poč-
ty odučených vyučovacích hodín 
nedokážu vyjadriť množstvo ľud-
skej práce a mieru vynaloženého 
úsilia všetkých pedagogických  
i nepedagogických zamestnancov 
na všetkých pozíciách v rámci or-

ganizačnej štruktúry školy počas 
uplynulého obdobia. Odznelo oce-
nenie práce učiteľov, ktorej posla-
ním je príprava kvalifikovaných 
príslušníkov Policajného zboru, 
ktorí na základe získaných teore-
tických vedomostí, praktických 
zručností, návykov a osobnost-
ných predpokladov vykonávajú 
svoje poslanie v jednotlivých po-
licajných službách. Práca pedagó-
gov je špecifická tým, že formujú 
osobnosť príslušníka Policajného 
zboru a jej výsledky sú každoden-
ne hodnotené spoločnosťou. Uči-
teľ svojím správaním a konaním 
podporuje a rozvíja morálne spo-
ločenské hodnoty. Bolo vyslovené 
prianie, aby v nasledujúcich ro-
koch učitelia svoju schopnosť učiť 
iných rozvíjali, aby v profesii pe-
dagóga nachádzali zmysel, čerpali 

z nej sebaúctu a naplnenie, aby si 
zamestnanci korektnými vzťah-
mi a vzájomnou úctou vytvárali 
na škole harmonické prostredie  
a dobrú pracovnú atmosféru. 
 Teší nás, že prítomní si našli čas, 
prekonali vzdialenosť, dali stranou 
vlastný program, povinnosti či zá-
ujmy a prijali pozvanie na už rea-
lizované podujatia pri príležitosti 
nástupu jubilejného 100. študij-
ného behu pomaturitného kvali-
fikačného štúdia a uplynulého 30. 
výročia založenia školy. 

pplk. Mgr. Valéria Siroťáková, foto: 
autor

Slávnostnú svätú omšu celebroval František Rábek. 

Koncert Hudby MV SR v Spoločenskokultúrnom centre Južan v Košiciach.
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